
UCHWAŁA NR IX/74/07 
RADY MIEJSKIEJ W MYSZYŃCU 

z dnia 28 grudnia 2007 roku 
 
 

w sprawie zamiaru likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Pełtach 
 
 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. h ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym /Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm./ w związku z 
art. 59 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty /Dz.U. z 2004r. 
Nr 256, poz. 2572 z późn. zm./ Rada Miejska w Myszyńcu uchwala, co następuje:  

                                                              
§1 

Wyraża się zamiar likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Pełtach z dniem 31 
sierpnia 2008r. 
                                                                       

§2 
Zapewnia się uczniom możliwość kontynuowania nauki w Publicznej Szkole 
Podstawowej w Myszyńcu. 

 
  §3 

Zobowiązuje się i upoważnia Burmistrza Myszyńca do powiadomienia o zamiarze 
likwidacji szkoły rodziców, uczniów oraz Mazowieckiego Kuratora Oświaty. 

 
  §4 

Zobowiązuje się i upoważnia Burmistrza Myszyńca do wystąpienia o opinię w sprawie 
likwidacji szkoły do Mazowieckiego Kuratora Oświaty. 

 
 §5 

Uzasadnienie zamiaru likwidacji szkoły stanowi załącznik do uchwały. 
 

§6 
Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Myszyńca. 

 
§7 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
  
 

                                                                                 Sławomir Świtaj 
 
 

 



Załącznik do uchwały Nr IX/74/07 
Rady Miejskiej w Myszyńcu 
z dnia 28 grudnia 2007 roku 

Uzasadnienie 
 

Podjęcie uchwały jest niezbędne w celu racjonalizacji sieci szkół w gminie, a tym 
samym racjonalizacji wydatków na gminną oświatę. 

W chwili obecnej funkcjonuje w gminie jedenaście szkół podstawowych i trzy  
gimnazja prowadzone przez gminę Myszyniec i jedna szkoła podstawowa prowadzona przez 
stowarzyszenie, które otrzymuje na nią dotację z budżetu gminy. Mimo cięć niektórych 
wydatków, m. in. sukcesywnego zmniejszania puli godzin edukacyjnych dla uczniów w 
większości szkół, zmniejszenia liczby etatów obsługi, gminie nie starcza subwencji 
oświatowej na pokrycie kosztów bieżącego utrzymania oświaty. Trzeba przeznaczać środki 
własne gminy na sfinansowanie zadań, które powinny być pokryte z subwencji oświatowej. 
Kwota tej „dokładki” zwiększa się. W 2003 r. było to 82. 075 zł, a w 2006 r. 298.617 zł.                   
Z analizy przewidywanych wydatków na oświatę w najbliższych latach wynika, że gmina, 
przy założeniu, że istniejąca sieć szkół zostanie utrzymana,  będzie musiała dokładać coraz 
wyższe kwoty do bieżącego utrzymania oświaty. Należy też zaznaczyć, że trzeba znaleźć  w 
budżecie gminy dodatkowe środki na inwestycje w oświacie.  

Bez racjonalizacji wydatków na gminną oświatę, budżetu gminy nie będzie stać na 
ograniczenie liczby łączeń klas na zajęciach, zmniejszenia liczebności oddziałów w 
największych szkołach, sfinansowania dodatkowych zajęć, zatrudnienia specjalistów np. 
psychologów i logopedów, zapewnienia odpowiedniego wyposażenia szkół w pomoce 
dydaktyczne, usprawnienia dowożenia uczniów do szkół, sfinansowanie niezbędnych 
remontów i różnych form edukacji przedszkolnej. W związku z tym należy założyć, że 
warunki do prowadzenia działalności dydaktycznej i wychowawczej będą ulegały 
pogorszeniu, co zapewne też będzie miało ujemny wpływ na wyniki nauczania i wychowania.   

Do Publicznej Szkoły Podstawowej w Pełtach  wraz z oddziałem przedszkolnym w 
chwili obecnej uczęszcza 33 uczniów. W ostatnich latach liczba ta zmniejszała się. 
Przewidywana liczba uczniów w obwodzie szkoły w najbliższych latach:  

rok 2008 2009 2010 2011 2012 
liczba uczniów 31 27 26 29 34 

 
Z tabeli wynika, że liczba uczniów będzie utrzymywała się na niskim poziomie, co 

będzie skutkowało niewielką ich liczbą w szkole, małą liczebnością oddziałów i miało 
negatywny wpływ na liczbę godzin uczniowskich i etatów nauczycielskich. Z racji 
zmniejszającej się liczby uczniów w szkole będą też dalej znacząco rosły koszty utrzymania 
szkoły. Budynek szkoły w chwili obecnej jest w złym stanie technicznym (z ogrzewaniem 
piecowym). W sytuacji, gdyby dalej funkcjonowała w nim szkoła, wymaga nakładów 
inwestycyjnych w celu zapewnienia uczniom i nauczycielom bezpiecznych i higienicznych 
warunków do nauki i pracy.  

Biorąc powyższe pod uwagę za zasadne uznaje się likwidację Publicznej Szkoły 
Podstawowej w Pełtach. 
 

                                                                                   Przewodniczący Rady Miejskiej 
  
 

                                                                                 Sławomir Świtaj 

 


